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Uddannelsesudvalget for Erhvervsakademiuddannelsen i sundhedsad-
ministration  
  

Referat 

 

Uddannelsesudvalgsmøde 
Torsdag d. 10. november 2022 kl. 13.00 – 15.00 

UC SYD, Degnevej 16, 6705 Esbjerg Ø i lokale 6204 
  
Deltagere: Dorthe Vestergaard Willumsen, Else Marie Borup, Lene Marie Bossen, Mari-
anne Blom Petersen, Lisbeth Ebsen-Hansen, Gudrun Kirk Petersen, Søren Møller Kri-
stensen, Lene Marchmann og Lotte Christina Waldhauer 
 
Afbud: Anja A. Christiansen, Finn Rahbæk Chemnitz, Dorte Reimer Kyndesen, Merete 
Lausten Hansen og Karina Taube Schwartz Simonsen 
 
Mødeleder: Margrethe Cæsar Bjerg 
 
Referent: Anita Slothuus Nielsen 
 
Dagsorden 
 
1. Velkomst  

Margrethe Byder velkommen til mødet 
 

2. Godkendelse af dagsorden  
Dagsordenen godkendes. 
 

3. Præsentation af udvalgets medlemmer  
Oversigt over udvalget 
I må gerne inden mødet overveje følgende:  
Sker der noget ude i jeres praksis, som kan have relevans for uddannelsen, og 
som vi fremadrettet skal tage højde for på uddannelsen? 
 
Bordet rundt med præsentationsrunde. Se oversigt over udvalget i vedhæftede bilag. 
(Bilag 1: Oversigt over udvalget) 
 
Under præsentationsrunden gives der udtryk for at robotteknologi fylder meget ude i 
praksis. 
 

4. Præsentation af uddannelsen 
a. Formelt grundlag 
b. Studieordning 
c. Lidt om undervisningsformer og prøveformer v/ underviser Merete 

Lausten 
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d. Centrale data om uddannelsen: Optag, frafald 
 

Margrethe præsenterede uddannelsen og studieordningen. Der ligges særligt vægt på 
at de studerende skal kunne indgå i et samspil mellem patient, borger og pårørende 
og i tæt samarbejde med det øvrige sundhedspersonale og på tværs af sektorer.  
 
Margrethe fortalte om undervisningsformerne på uddannelsen og der ligges særligt 
vægt på at undervisningen er praksisnær og varieret, hvilket de studerende giver ud-
tryk for er rigtig godt.  
 
Der vil til næste studieår blive udbudt 35 pladser i Esbjerg og 35 pladser i Haderslev.  
 
(Se slides i Bilag 2: Præsentation. Introduktion til uddannelsen og udvalg.) 

 
5. Konstituering af udvalg 

a. Introduktion til UC SYD og arbejdet i uddannelsesudvalget  
b. Godkendelse af forretningsorden  
c. Valg af formand for udvalget. Formanden vælges blandt udvalgets 

eksterne medlemmer. 
 
Margrethe introducerede uddannelsesudvalgets arbejde og den strategiske ramme 
kontrakt (Se slides i Bilag 2: Præsentation. Introduktion til uddannelsen og udvalg.) 
 
Forretningsordenen godkendes. (Bilag 3: Forretningsorden) 
 
Valg af formand: Dorthe Vestergaard Willumsen genopstiller til formandsposten, og 
vælges som formand.  

 
6. Reviderede prøvebestemmelser på 2. semester. Behandles med henblik på ind-

stilling til godkendelse i UC SYDs bestyrelse 
 
Margrethe fremlæggede indstillingen for udvalget (Se bilag 4: Notat ændrede prøve-
bestemmelser SAK). Der gives udtryk for at det lyder fornuftigt at ændre prøvebestem-
melserne. Udvalget indstiller forslaget til godkendelse i bestyrelsen.  

 
7. Uddannelsesområdets efter- og videreuddannelse 

 
Margrethe orienterede om uddannelsens muligheder for efter/videreuddannelse. (Se 
slides i Bilag 2: Præsentation. Introduktion til uddannelsen og udvalg.) 

• Akademiuddannelsen i offentlig forvaltning og administration 
• Diplomuddannelsen i offentlig forvaltning og administration 

 
Margrethe oplyste at der ikke opleves meget aktivitet på disse for tiden. Dette kan 
skyldes, det store pres der er på praksis grundet corona og den økonomiske krise. 
Man fortsætter med at udbyde efter-/videreuddannelse indenfor området, og Margre-
the opfordrer udvalget til at komme med ønsker til efter-/videreuddannelse. 

 
Udvalget efterspørger stor flexibilitet i efter-/videreuddannelserne, så det bliver mere 
håndgribeligt for aftagerfeltet. Et eksempel kunne være flere fjernundervisningsmodu-
ler. 
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8. Professionsfestival – oplevelser og perspektiver 
 

UC Syd afholdte d. 15. og 16. september Professionsfestival. Uddannelsen i 
sundhedsadministration stod bag tre arrangementer: 
• Oplæg med Sidsel Vinge: Hvad er ledernes kerneopgave i sundhedsvæenet 

egentlig? 
• Paneldebat: Den nye sundhedsreform - er sundhedsadministration en del af 

løsningen på sundhedsvæsenets udfordringer? 
• Workshop: Hvordan skaber vi en bæredygtig profession af sundhedsadmi-

nistrative koordinatorer til fremtidens sundhedsvæsen?  
 
Formanden opfordrede til en snak om professionsfestivallen, og hvilken oplevelse 
man havde af festivalen. De studerende giver udtryk for at der var et godt samarbejde 
mellem undervisere og studerende, og at der var god opbakning til workshoppen.  
Der har været gode tilbagemeldinger på alle 3 arrangementer. Dog er der udviklings-
potentiale ift. Paneldebatten, dette kom dog ikke til udtryk i debatten. 
 
Udvalget opfordrede til en opmærksomhed på hvem man ønsker at henvende sig til 
med dette arrangement, da flere studerende oplevede, at det henvendte sig mere til 
praksis end de studerende. Ligeledes opstod der en undring fra praksis over at der 
ikke var flere studerende til stede på festivalen. 
 

9. Udvalgets ønsker og ideer til temaer og kommende udvalgsmøder  
• Er der emner fra udvalgets drøftelse af grøn omstilling til temamødet med 

UC SYDs bestyrelse d. 26. september 2022, som vi skal tage op i udvalget? 
• Andre forslag til idebanken? 
 
Margrethe orienterede om emnet vedr. den grønne omstilling, fokus til temamødet 
med bestyrelsen i september 2022. Det vurderes ikke umiddelbart at være relevant at 
tage op i udvalget på nuværende tidspunkt.  
 
Emner til drøftelse i udvalget:  

• Teknologiudvikling ude i praksis. Hvad siger studieordningen ift. Praksis. 
• Revidering af studieordningen. Rummer studieordningen de kompetencer 

som der er brug for i praksis? Dette kunne eventuelt kombineres med besøg 
fra den private sektor for at ramme den samlede aftagergruppe. 

• Økonomidelen – Sundhedsøkonomi. (Personalebudget, lønbudget, indkøb) 
Lotte informerede om at dette er en del af undervisningen.  

 
10. Eventuelt 

 
Margrethe orienterer om at der er budgetteret med at der skal ansættes yderligere 2 
faste undervisere på uddannelsen. Udvalget spørger om til hvilke formelle krav der er 
til undervisere på SAK uddannelsen. Som udgangspunkt kræves der minimum et ud-
dannelsesniveau højere end den uddannelse man skal undervise på. Der er ikke no-
gen krav til praksiserfaring. 
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